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Betreft: zienswijze ontwerp-bestemmingsplan Bakertand

Goirle, 28 april 2023

Geachte Raad,

De planregels zijn wat ons betreft op een aantal vlakken te ruim geformuleerd, met name 
bij de bestemming ‘Natuur’. Deze bestemming dient ter bescherming van natuurwaarden, 
en zou daarom geen voorzieningen voor duurzame energie, rijwielpaden of erfafscheidingen 
mogen toestaan. Het dempen van water zou aan een omgevingsvergunning gekoppeld 
moeten worden.

Aan de Gemeenteraad van Goirle
Postbus 17
5050 AA Goirle

Een van de beperkende factoren voor ecologische ambitie is het alsmaar oplopende aantal 
woningen. In het koersdocument werd gesproken over 550 woningen, inmiddels worden er 
703 nieuwe woningen mogelijk gemaakt. Het ligt voor de hand dat dit ten koste gaat van de 
groene ruimte in het gebied. Wij betreuren deze gang van zaken. We pleiten ervoor om de 
rode footprint van het plan beperkt te houden, desnoods door meer gestapeld woningen toe 
te staan.

Hierbij sturen wij u onze zienswijze op het ontwerp-bestemmingsplan Bakertand. Wij zijn 
als stichting door Bakertand B.V. al eerder bijgepraat en hebben gelegenheid gekregen om 
zowel mondeling als schriftelijk onze reactie te geven op concept-stukken. Wij willen onze 
waardering uitspreken voor deze betrokkenheid. Desalniettemin hebben we nog 
verschillende opmerkingen op het plan, die we graag met u willen delen.

Zowel in de toelichting van het bestemmingsplan als in het beeldkwaliteitplan wordt 
natuurinclusief bouwen als ambitie voor het plan benoemd. Des te spijtiger is dat deze 
ambitie nergens concreet geborgd wordt. In het BKP staan slechts vrijblijvende adviezen 
voor biodiversiteit. Het laat zich raden dat deze niet worden opgevolgd. Evenzo ontbreken 
dwingende maatregelen voor klimaatadaptatie (denk aan regenkelders); gebruik van 
biobased materialen komt in het BKP geheel niet aan bod.
We stellen voor om natuurinclusief bouwen als voorwaardelijke verplichting op te leggen in 
de planregels, of ze verplichtend op te nemen in het BKP. Als voor dat laatste gekozen 
wordt, kan ook worden geborgd dat natuurinclusieve maatregelen zoals in- of 
aanbouwnestvoorzieningen passen binnen de beeldkwaliteit van het plan.

Allereerst is voor ons van belang om vast te stellen dat u in 2017 een motie aangenomen 
hebt om de Bakertand als ecologische wijk te ontwikkelen. Dit vraagt om een invulling die 
verder gaat dan de standaard nieuwbouwwijk. Wat ons betreft is niet duidelijk waar het 
predicaat ‘ecologische woonwijk’ concreet tot uiting komt. De vergelijking met andere 
ecologische woonwijken in Nederland zoals EVA Lanxmeer in Culemborg kan niet worden 
doorstaan.

Stichting Biodiversiteit Goirle-Riel
Dr. Keyzerlaan 11
5051 PB Goirle
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Met vriendelijke groet,

Stichting Biodiversiteit Goirle-Riel.

Positief is dat het plan een duidelijke groenstructuur heeft, die (afhankelijk van beheer en 
inrichting) de biodiversiteit tot aan de voordeur brengt. Ook positief is het gebruik van 
groene erfafscheidingen. Wij juichen toe dat er een maximaal percentage verharding wordt 
opgenomen voor particuliere tuinen. We krijgen graag nadere toelichting hoe dit concreet 
te borgen is.
Waar wat ons betreft nog winst behaald moet worden, is dat de inrichting van straten voor 
een groot deel nog ingericht is op automobiliteit. De hoge gemeentelijke parkeernormen 
zijn hier voor een deel debet aan. De visie op (auto)mobiliteit is de laatste jaren echter 
sterk aan het veranderen: diverse steden bouwen al wijken waarin de auto niet meer de 
dominante factor in het straatbeeld is, maar waar de straat ruimte biedt aan groen en 
spelen. Wij vragen u om de gemeentelijke parkeernormen los te laten, en meer ruimte te 
bieden aan groen in het straatbeeld. Dit zou gepaard moeten gaan met concrete 
maatregelen voor deelmobiliteit.

Tenslotte hebben we nog enkele punten met betrekking tot het aspect stikstof: wat we 
missen in de berekeningen aangaande de gebruiksfase is de emissie van stookinstallaties van 
de 700 woningen. Bij cv-installaties komt ook NOx vrij. Dat moet worden meegenomen in de 
Aeriusberekeningen. Het verdwijnen van het varkensbedrijf en de emissie van aanliggende 
agrarische percelen levert wel een forse vermindering op van de stikstof depositie op Regte 
Heide en Kampina en Oisterwijkse Vennen. Of die er nog is na toevoeging van de uitstoot 
van de cv installaties kunnen we niet inschatten, maar het zou best kunnen dat in dat geval 
er sprake is van een toename. In dat geval is een vergunning nodig en kan slechts met 
externe saldering een vergunning worden verleend.

We blijven ervoor pleiten om de aarden geluidswal te vervangen door een geluidsscherm. 
We zijn ervan overtuigd dat een begroeid geluidsscherm niet afdoet als groene overgang 
naar de snelweg. Het levert vervolgens kostbare ruimte op die kan bijdragen aan natuur, 
recreatie en klimaatadaptatie. Bovendien kan daarmee worden voorkomen dat ongewenste 
ophoging plaatsvindt in ‘het reserveringsgebied waterberging’.

In het plan is een ecologische zone opgenomen tussen de geplande woonwijk en de A58. 
Deze ecologische zone verbindt de natuur van Boschkens-West met de Abcovense Bosjes en 
volgt het historische beekdal van de Katsbogte. Belangrijke natuurdoelen zijn de 
kamsalamander, wezel, bunzing en de kerkuil. Essentieel voor het functioneren van een 
ecologische zone is dat deze een doorlopende verbinding vormt. Echter, ten noorden van 
Abcovenseweg 42 is in de ecologische zone onderbroken door woningen. Deze kleine 
bebouwingsvlek geeft precies een onderbreking in de ecologische zone die de uitwisseling 
van plant- en diersoorten zal gaan verhinderen. Dat zal juist niet de bedoeling zijn van het 
plan?
In de ecologische zone zijn bovendien teveel wandelpaden opgenomen. Zo lopen ter plaatse 
van de genoemde versmalling in de ecologische zone maar liefst twee parallelle 
wandelpaden. Wij pleiten ervoor om wandelpaden strategischer in te passen, zodat de 
ecologische zone meer wordt dan het decor van de wandelaar met hond, maar een 
wezenlijke bijdrage kan leveren aan de biodiversiteit. In de huidige situatie voldoet het 
gebied niet als compensatiegebied voor de wezel, bunzing en kerkuil, en daarmee niet aan 
de voorwaarden die zijn opgesteld in de ontheffingsaanvraag van deze soorten. Daarmee 
komt de uitvoerbaarheid van het bestemmingsplan in het geding.
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